
Konkret forespørgsel til forvaltningen i Social og Beskæftigelse: En 10 dags forespørgsel. 

Forespørger: Polly Bak Dutschke, byrådsmedlem for Moderaterne 

I lyset af en konkret sag om skolekørsel for et barn med handicap, anmoder undertegnede om svar fra 
forvaltningen i Social og Beskæftigelse på følgende fem spørgsmål. Formålet er at få klarhed over 
gældende praksis, retssikkerhed, hensynet til barnets tarv og muligheder for mere fleksible og 
økonomisk ansvarlige løsninger. 

 

1. Hvad er forvaltningens retningslinjer for at vurdere, om en billigere transportløsning (f.eks. 
privat kørsel eller fleksibel befordring) er tilstrækkeligt fagligt og socialt forsvarlig – og anvender 
man sådanne løsninger i praksis? 

 
2. Hvordan sikrer forvaltningen, at der i sager om skolekørsel for børn med handicap foretages en 
konkret og individuel vurdering af barnets samlede behov – herunder barnets bopæl, forældrenes 
samværsaftale og den samlede familiesituation, især ved skilsmisse? 

 
3. Hvilke procedurer og dokumentationskrav anvender forvaltningen for at sikre, at afgørelser om 
skolekørsel er gennemskuelige og retssikre – og hvilke muligheder har forældre for at få 
genvurderet eller klaget over en afgørelse? 

 
4. Har forvaltningen overvejet at opdatere eller justere sin praksis, så der i højere grad kan 
arbejdes med fleksible og menneskelige løsninger, der også er økonomisk bæredygtige – f.eks. 
ved øget samarbejde med forældre, støttepersoner eller borgerstyret kørsel? 

 
5. Har Aarhus Kommune i denne type sager søgt – eller overvejet at søge – vejledning fra KL, 
Ankestyrelsen eller relevante ministerier vedrørende lovfortolkning, ligebehandling af skilte 
forældre og praksisudvikling? 

 

Formål: 

At sikre, at Aarhus Kommunes praksis for skolekørsel af børn med handicap lever op til principper om 
faglig forsvarlighed, økonomisk ansvarlighed, ligebehandling og barnets tarv – i tråd med god 
forvaltningsskik og byrådets værdier. 

 

Bilag vedlægges. 

 


